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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kerül végre pont a kiskunhalasi 
veszélyeshulladék-ügy végére?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Választókerületem központjában, Kiskunhalason hosszú évek óta húzódik egy komoly 
környezetszennyezési ügy, amely továbbra sem látszik megoldódni.

Mint ismert, a város külső részén, de lakóházak környezetében található egy elhagyatott 
veszélyeshulladék-telep, amelynek területén hatalmas, egyes becslések szerint akár 1000 tonnánál is
nagyobb mennyiségű ártalmas anyag található. A nagyobb műanyag tárolók és kisebb fémhordók 
festékeket, olajokat, oldószereket, savakat, vegyszereket rejtenek. Már amennyire elrejtik őket, 
hiszen a régi, az időjárás viszontagságainak is kitett eszközökből az anyagok egy része már ki is 
jutott, kiömlött.

A környezetvédő szervezetek által vizsgált, nem akkreditáltan vett talajmintában már 2016-ban is 
számos fém-, illetve ásványolaj-szennyezést találtak a határértéket meghaladó mennyiségben. A 
vizsgált 14 fém és félfém komponens közül 9 esetében a földtani közegre megadott határértéknek 
akár 11-szeresét mérték, a teljes ásványolaj-tartalom pedig a határérték 143-szorosa volt, később 
pedig az akkreditált laboratóriumban bevizsgáltatott mintákból is súlyos határérték-túllépéseket 
mutattak ki.

Bár a probléma már lassan tíz éve húzódik, az egyre csak romló állapotú tárolóeszközök továbbra is
a helyszínen vannak, a különböző hatóságok, kormányhivatalok tehetetlensége vagy épp tétlensége 
közepette.

Azon túl, hogy mikor kerül végre pont az ügy végére – tehát mikor szállítják el Kiskunhalasról a 
veszélyes hulladékokat –, az is fontos kérdés, hogy miért nem tudja az állam betartatni a 



jogszabályokat és felelősségre vonni a helyzet előidézőit?

A legfőbb kérdés azonban továbbra is az, hogy meddig veszélyeztetik ezek az anyagok a 
kiskunhalasiak egészségét? Fontos kérdés tehát a felelősök megtalálása is, de a legfontosabb az 
lenne, hogy a területért felelős minisztérium – a valódi felelősök híján – végre intézkedjen a 
szennyezőanyagok eltávolításáról.

A kiskunhalasiak nevében is kérem érdemi intézkedését és várom válaszát!
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